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Kuigi Eesti Vabariigi 
peaminister sel aas-
tal kaunimatele ko-
dudele lipuviirge ei 
jaganud, leidis Elva 
linnavalitsus siiski 
ressursse oma kauni-
te kodude premeeri-
miseks.

Sirje Veldi

Premeeritavate hulgas 
oli seekord lisaks erama-
jadele ka kaks korterela-
mut, kus elanikud oma ma-
ja ümbruse korrastamisega 
palju vaeva näinud. Korter-
maja Eha 13 üllatas ka pal-
jukogenud komisjoni. Seal-
ne rahvas on jaganud õue-
ala korterite vahel ära nii, 
et igaüks on saanud tüki-
kese maad, kus kevadel kä-
si mullaseks teha. Korte-
riühistu esimees Elle Ka-
seorg ütleb, et igal inime-
sel on voli omal maatükil 
kasvatada, mida soovib. Et 
ühe kortermaja õu kõrvuti 
kasvavatest köögiviljadest 
ja lilledest ka konkursiko-
misjonile hea mulje jättis, 
teeb ühistu esimehe meele 
muidugi rõõmsaks.

“Meil on selline erili-
ne maja, väike ja sõbralik, 
40 aasta jooksul pole mit-
te ükski pere vahetunud, 
kõik on samad,” ütleb Ka-
seorg. “Üks aitab ühte ja 
teine teist, mõni tahab ka 
kartulimaad, kuid eks ini-
mesed on ka vanemaks jää-
nud ja põllumajandust on 
vähem.”

Teise koha vääriliseks 
peetud Puiestee 5 korter-
maja fassaad sai eelmisel 
sügisel laenu toel korrali-
kult soojustatud ja üle vär-
vitud. Nüüd on akendel lil-
lekastid, maja ümber kas-
vavad lilled ja rahvas on 
rõõmus ja rahul ka tundu-
valt väiksemate küttekulu-
de üle. Mis sest, et hooldus-
tasu ühe ruutmeetri kohta 
majas tõusis 9.50ni, kuid 
samavõrd vähem kui nüüd 
makstakse kütte eest soo-

jafirmale, makstakse laenu 
tagasi pangale, kuid ela-
takse korras ja ilusas ma-
jas.

“Meil on 17 korterit, te-
gelikult on meil palju pen-
sionäre, ka invaliide,” rää-
gib ühistu juhatuse liige 
Mare Tani. “Aga juba am-
mu käidi ümber maja ja 
vaadati, et maja on kole, 
vaja korda teha. Eesti ini-
mesed on juba kord selli-
sed, et ei taha koledas ma-
jas elada.”

Väga rahul on Tani ka 
Almari firma ehitajate töö-
kultuuri ja -kvaliteediga.

“See meie kõver ve-
ne ajal ehitatud maja ae-
ti nii sirgeks!” kiidab Tani. 
“Almar on väga hea firma, 
neil on töödele suurem ga-
rantii kui teistel firmadel 
ja võimalik ka hinna osas 
kokkuleppele jõuda. Nad 

tegid väga head tööd, ar-
van, et neil ja nende lastel 
on ka siit uhke mööda kõn-
dida.”

Suur, avar ja ilus
Eramajadest hindas ko-

misjon kõrgeimalt Hele ja 
Madis Kiisi avarat koduae-
da, kuhu päris mitmel aas-
tal komisjoni ei tahetud 
lasta. Seda muljetavalda-
vam pilt avanes sellest tä-
nava poolt mitte silma jää-
vast aiast sel suvel.

Lausa uskumatu, et siin 
peeti veel mõned aastad ta-
gasi loomi, maja taga olid 
kanaaiad ja lilli kasvas 
suhteliselt vähe. Iluaia ra-
jamisele hakkasid Hele ja 
Madis tõsisemalt mõtlema 
alles kolm aastat tagasi, 
kui linnavalitsuse komis-
jon esimest korda nende 
aeda vaatama tuli. Ja nüüd 
on siin tiik vesirooside-
ga, suur kiviktaimla, mida 
justkui lausa nõudis krun-
di asukoht mäe nõlval; aia-
maja ja mööda kiviaeda al-
la vulisev veeoja; köögivil-
ja enam ei kasvatata, vaid 
natuke maasikaid.

Küsimusele, kust need 

ideed kõik tulevad, vas-
tab perenaine, et mõtleb, 
sirvib Kodukirja ja katse-
tab. Metsa all kõik, mida 
hing ihkaks kasvatada, ju 
ei kasva ja seetõttu on Hele 
pidanud oma aias asenda-
matuks lilleks tagetest, mis 
kasvab kõikjal.

“Põhiliselt on nii, et mi-
na mõtlen, tema [Madis] 
teeb,” ütleb Hele. “Ta lubab 
mul lilli ja puid panna nii 
kuis ma just soovin. Mulle 
endale meeldib just see, et 
mul on hästi suur aed, na-
tuke vähem kui hektar on 
siin maad, pluss tiigid ja 
natuke hooldame ka linna-
maad.”

Elva linn kinkis tunnus-
tatud koduaedadele ajakir-
ja Aed ja Kodu aastatelli-
muse ja jagas kinkekaar-
te. Kaunimaks valitud He-
le ja Madis Kiisi kodu esi-
tab linnavalitsus tuleval 
aastal Eesti Kodukaunista-
mise ühendusele, kes kor-
raldab presidendi autasude 
üleandmist.

Pilte Elva linna kauni-
test kodudest saab vaadata 
www.foto.elva.ee
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Elva tunnustas kauneid 
kodusid masust hoolimata
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Palju õnne 
tublidele 
õpetajatele!

Tartumaa 18 aasta 
õpetaja tiitliga pärjatud 
pedagoogi hulgas on ka 
seitse Elva ja ümbrus-
konna koolide õpeta-
jat: Kulla Saar Nõo põ-
hikoolist, Merike Al-
lik ja Margit Thomson 
(Aidla, pildil) Elva 
gümnaasiumist, Sir-
je Sild Nõo reaalgüm-
naasiumist, Maia Kõrda 
Rõngu keskkoolist ning 
Elva lasteaedade õpe-
tajad Eha Ritso (Mu-
rumuna) ja Külli Sibul 
(Õnneseen).

Aasta õpetaja 2009 
vabariiklikule kokkutu-
lekule otsustati Tartu-
maad esindama läkita-
da Nõo Põhikooli klas-
siõpetaja Kulla Saar, 
kes töötab Nõo koo-
lis 1982. aastast. Sel-
le aja jooksul on ta töö-
tanud algklassiõpetaja-
na, vanempioneerijuhi-
na, klassiõpetajana ja 
õppealajuhatajana.   Nii 
õpilaste kui lapsevane-
mate seas on ta kõrgelt 
hinnatud klassijuhata-
ja, osaleb kooli aren-
dustegevustes ning ai-
nesektsioonides, aitab 
läbi viia koolitusi, võist-
lusi ja muid üritusi, on 
taktitundeline, sõbralik 
ja rõõmsameelne.

3. oktoobril toimub 
Tartus pidulik vastuvõtt 
kogu Eesti aasta õpeta-
jatele. EPP

Kauni kodu nimelise tordi lahtilõikamise au kuulus võidukodu perenaisele Hele Kiisile. Teda abistab Pille Piho. Foto: Sirje Veldi

TUNNUSTATI VEEL
 Kaks II kohta Krista ja Tiit Ummiku ja Pille ja Toomas 
Piho koduaed
 Kaks III kohta Silvi ja Meinhard Lembergi ja Maie ja 
Endel Remmeti koduaed
 Väga perspektiivikas kodu - Lea-Riina ja Uku 
Joassoone koduaed

Elvas sünnib 
palju lapsi

Kui kogu eelmise 
aasta peale kokku sün-
dis Elvas 68 last, siis on 
tänavu üheksa esime-
se kuuga sündinud juba 
61 last. Möödunud kol-
mapäeval olid raekojas 
oma elu esimesel vas-
tuvõtul 34 last, neist 21 
poissi ja 13 tüdrukut, 
kes sündinud ajavahe-
mikus 1. mai kuni 30. 
august.

15. juulil sündisid 
ühte Elva peresse kak-
sikud poisid. 13 last olid 
oma emale-isale esime-
sed, ühte peresse sün-
dis viies laps, nelja pe-
resse neljas laps, kuude 
peresse kolmas laps ja 
kümnesse peresse teine 
laps. EPP
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 1. Kas teie arvates 
võimaliku haldusreformi 
puhul peaks Elvaga liituma 
naaberkülad, terved oma-
valitsused või võiks Elva 
jääda endiselt omaette?

 2. Kui teil oleks võimalik 
ehitada järgmise nelja 
aasta jooksul Elvasse viis 
olulist objekti, siis mis 
need oleksid? Nimetage 
tähtsuse järjekorras.

 3. Kas on teie arvates mi-
dagi sellist, mida on Elva 
linna juhtimises viimase 
nelja aasta jooksul tehtud 
totaalselt valesti?

 4. Kui Elvas tekiksid ko-
danikualgatuslikud linna-
osade liikumised, siis kas 
ja kuidas võiks või saaks 
linn neid toetada?

 5. Kuidas tõsta linnako-
danike usaldust linnavalit-
suse tegevuse vastu?

Viis 
küsimust 
liidrile

Demokraatlikus riigis 
haldusreformi jõuga ei teh-
ta, liitumine oluliste tõm-
bekeskuste ümber (näit. 
Käärdi Elvaga) on võimalik 
koostöös naabervallaga. 
Ei näe probleemi nn. suur-
Elva tekkeks kui on lõpli-
kult selge, mis jäävad rii-
gi funktsioonideks, mis ko-
haliku omavalitsuse üles-
anneteks ning milline on 
omavalitsuste võimekus ja 
elanike teenindamiseks va-
jalikud struktuurid, finant-
sid, elanike vajadused.

Kultuurikeskus-noor-
tekeskus, lasteaiakohtade 
vajadusel uusi ruume või 
maja, spordihalli, munit-
sipaalmaja, eakate hoole-
kodu. Teostada Kesk täna-
va keskuse väljakujunda-
mise projekt, lauluvälja-
ku ja Gümnaasiumi reno-
veerimine. Praegune prio-
riteet on siiski infrastruk-
tuuri projekti vee- ja kana-
lisatsioonitrassid, tänavate 
taastamine. Miks mitte ka 
ujula! Finantsiline võime-
kus korrigeerib plaane.

Totaalselt valesti – se-
da kindlasti pole. Stabiil-
ne võim on olnud arengu 
aluseks, aga areng peab 
alati edasi minema. Roh-
kem kontrolli investeerin-
gute üle ja kindlasti aren-
dusjuhti koos projektivõi-
mekusega ja koordineeri-
misega. Oluline on koostöö 
erinevate sihtgruppidega 
ja spetsialistidega ja kom-
petentsust.

Kodanikealgatusi saab 
toetada tegevustoetuste-
ga, koolituste pakkumise-
ga, kaasates neid oluliste 
otsuste langetamisse linna-
elus – see on tugeva koda-
nikuühiskonna alus. Pee-
du seltsid on siin heaks 
näiteks, kuidas ühe väike-
se piirkonna elu-olu kujun-
dada, elanikke aktiviseeri-
da. Loodan ka loodud El-
va koolituskeskuse peale, 
kelle kaudu saab kodani-
keühendusi toetada ja mo-
tiveerida.

Usalduse linnavalitsu-
se vastu tagab stabiilsus ja 
konstruktiivne koostöö, lä-
bipaistvus – pidev info te-
gevustest-otsustest, veel-
gi kaasaegsemad IT süstee-
mid, konsulteerimised eri-
nevate sihtgruppidega, ja 
targad ning vajalikud, mo-
tiveeritud otsused. Usaldu-
se annab valija hääletades.

Toetan Käärdi elanike 
algatust, millega Käärdi 
alevik soovitakse liita Elva 
linnaga. Selles osas on ol-
nud palju arutelusid ning 
Rõngule välja pakutud ka 
idee viia läbi põhjalik ana-
lüüs. Võimaliku laialda-
sema haldusreformi pea-
vad sarnaselt võimaliku-
le Käärdi liitumisele heaks 
kiitma valdade elanikud. 
Vajalik on hinnata võimali-
ku liitumise järgset regioo-
ni sotsiaalset ja majandus-
likku olukorda.

Käesolevaks hetkeks on 
linnavalitsus juba saavu-
tanud selle, et lähiaasta-
tel saab rajatud linnaelani-
kele vesi ja kanalisatsioon, 
ehitatud lasteaiakohad kõi-
gile soovijatele, renovee-
ritud gümnaasiumi Tartu 
mnt õppehoone. Kui eelar-
ve ei piiraks, siis teeks kor-
da kõik Elva linna teed ja 
tänavad (sh kõnniteed ja 
tänavavalgustus), ehitaks 
ujula, spordihalli, kultuuri-
keskuse, kaasajastaks staa-
dioni.

Linna juhtimine ja linn 
on arenenud õiges suu-
nas. Linna arengumärksõ-
nadeks on lasteaiakohtade 
ehitus ning projektipõhine 
investeerimine. Kõik oluli-
sed investeeringud on teos-
tatud linnaraha kokku hoi-
des ja välisvahendeid kaa-
sates. Olen linna juhtimise 
juures olnud neli aastat ja 
tunnen head meelt, et linn 
hoidis kokku headel aega-
del ja saab areneda ka täna 
kui majandussituatsioon 
on raskem.

Linnas on kodanikual-
gatuslik linnaosa liikumi-
ne juba Peedul olemas. Tä-
nan sealseid aktiviste sel-
le eest! Linn on abista-
nud peedulasi nii interne-
tipunkti kulusid kattes kui 
erinevate ürituste korral-
damist toetades. Linn ja-
gab projektipõhiselt toetu-
si kõigile organiseerunud 
kollektiividele-ühingutele 
ning teeb seda ka uute lin-
naosade liikumiste puhul. 
Veel saab linn anda tasuta 
kasutada linnaruume.

Vikerraadio viis Elvas 
hiljuti läbi tänavaküsitluse 
ja sealt selgus, et inimesed 
usaldavad linnavalitsust, 
mistõttu oleks õige küsida 
– kuidas säilitada usaldus? 
Oluliseks märksõnaks on 
siin stabiilsus, kogemused 
ja võetud arengusuundade 
jätkamine. Elva linnas Ees-
ti Reformierakonna nime-
kirjas kandideerijate nimel 
loodan elvalaste usalduse-
le ja tänan juba ette võima-
liku toetuse eest läheneva-
tel valimistel.

Elva saab jätkuvalt hak-
kama ka iseseisva omavalit-
susüksusena. Kuid on ilm-
selge, et Elva linn on ku-
junenud ümbritsevale piir-
konnale, eeskätt Käärdile, 
tõmbekeskuseks. Milliste 
konkreetsete alade ühen-
damine on mõttekas, sel-
lele peavad vastuse and-
ma objektiivsed analüüsid 
ja uuringud. Loomulikult 
on võimalike ühinemiste 
puhul määravaks eelkõige 
see, millise seisukoha võta-
vad kohalikud elanikud.

Viis olulisimat objekti 
on: 1. Tänavate (sh kõnni-
teede) kordategemine koos 
kergliiklusteedega. Seda 
kasutavad eranditult kõik 
linlased; 2. Mitmeotstar-
beline saal (nii spordi- kui 
kultuuriürituste jaoks) koos 
lisaruumidega – seega kul-
tuuri- ja spordikeskus; 3. 
Gümnaasiumi kaasajasta-
mine (vähemalt ühes õppe-
hoones, tasub mõelda kok-
kukoondamisele, sest õpi-
laste arv väheneb); 4. Sise-
ujula koos saunadega.

Suureks möödalaskmi-
seks on otsuste langetami-
ne kitsas ringis, diskussioo-
ni vähesus erinevate polii-
tiliste jõudude vahel. Mi-
da rohkem kaasata erine-
vaid osapooli, seda keeru-
kamaks läheb küll otsus-
tamine, kuid teisiti toimi-
des jõutakse varem või hil-
jem ummikteele. Samuti 
on tõsiseks puuduseks, et 
ei ole tegeldud paljude lin-
na probleemidega. Oleme 
need oma programmis väl-
ja toonud.

Kodanikualgatus on igal 
juhul tervitatav ja linn võiks 
seda toetada, sest linlaste 
initsiatiiv on kõige suurem 
edasiviiv jõud. Linnaosa-
de liikumisi saaks linn toe-
tada mitmel viisil: võimal-
dada ruume, infokanaleid 
(koduleht, foorum), toetu-
sed üritusteks ja projekti-
deks, programmide kaasra-
hastamine (haljastus, ener-
giasääst jm). Aga kõige olu-
lisem on see, kui kodanikke 
kuulda võetakse ja nende 
arvamusega arvestatakse.

Selleks on väga palju 
erinevaid võimalusi. Mõ-
ned olulisemad: linnavalit-
suse tegevuse avatus ja lä-
bipaistvus; linlaste kaasa-
mine ja nende tahtega ar-
vestamine; probleemide, 
ka pisiasjade, kiire ja asja-
tundlik lahendamine; vee-
nev tegutsemine ainult lin-
na huvides; otsuste ja tegu-
de põhjendamine, arusaa-
davus elanikele; lubadus-
test kinnipidamine; hooli-
vus, siiras huvi iga pöördu-
ja vastu.

Elva on Eesti suuruselt 
teise tõmbekeskuse tugevas 
mõjusfääris. Haldusreform 
peab olema üle Eesti ühe-
taoline. Teatud keeruka-
te kompetentside (nt ühis-
transport, jäätmemajandus, 
eriharidus) liikumine maa-
kondliku tasandi administ-
reerimise alla toimub kind-
lasti edasi. Loodetavasti lii-
gub vabanev energia mh ka 
rohujuure tasandi Oma Va-
litsuse edendamisse, olgu 
see siis linnaosa- või küla-
seltside raames.

Paljud eelarvet lähiaas-
tatel koormavad otsused on 
paraku juba tehtud. Peame 
leidma vahendid korterma-
jade energiatõhusaks muut-
miseks linna kaasabil, koo-
lihooned väärivad modern-
semat ehitustehnilist lahen-
dust, piirkond januneb jäät-
mejaama järele, massiiv-
ne euroinvesteering vee- ja 
kanalisatsioonitrassidesse 
hakkab reaalselt kasu too-
ma, kui leitakse vahendid 
liitumise osaliselt kompen-
seerimiseks.

Kiidan tegijaid, kuid on 
olnud ka vajakajäämisi: vä-
he on jõustatud kodanike 
omaalgatust; arendatud on 
objekte, mis on küll ilusad 
silmale, kuid millel puudub 
majanduslik mõttekus; po-
le suudetud käivitada kor-
raldatud jäätmevedu; hal-
dusreformiga pole edasi lii-
gutud; üle on investeeri-
tud linnavalitsuse liikme-
tele sümpaatsetes eluvald-
kondades; linna infosüstee-
mid on kodanikele raskesti 
jälgitavad.

Mõned seltsid on ka ole-
mas, kuid sisuga on nad hõ-
redalt täidetud. Nende elu-
jõulisusele aitaks kaasa 
ühtsetel alustel baasrahas-
tus ning linna tugi seltsi-
majade ning kiige- ja lõkke-
platside väljaarendamisel. 
Lisanduda võiksid projek-
tipõhised toetused aktiiv-
sematele taotlejatele. Kind-
lasti saaksid seltsid uut in-
du esimestest näidetest, kus 
linn annab halduslepingu-
ga seltsi kanda mõne oma 
kohustuse.

Tõhusaim usalduse te-
kitaja on kodanike suurem 
omaosalus linna juhtimises. 
Võimalusi selleks annab nt 
linna veebis avaldatu kom-
menteerimise võimalus, 
roheliste poolt seadusta-
tav rahvahääletuse kord, 
mis võimaldab linna otsu-
se vetostada. Dokumenti-
de parem kättesaadavus, 
lisaks läbipaistvust. Skep-
sist tekitab ka asjaolu, et ot-
sustamises osalevad isikud, 
kellel on otsene ärihuvi seo-
ses linnaeelarvega.

Arvame, et liitumise-
ga ei tohiks ühegi küla elu 
kvaliteet kannatada. Tuleb 
kohanduda majandussu-
rutisest tingitud olukorra-
le. Arenguvõti on koostöös. 
Tähtis on, et juhid peaksid 
oluliseks rahva huve, mitte 
isiklikke huve.

Kui oleks võimalik, siis 
ehitaksime esiteks kultuu-
ri- ja huvialakeskuse. Teek-
sime korda kõik kõnniteed 
ja tänavad. Veekeskuse ja 
sauna rajamine komplek-
sis. Munitsipaalkorterite 
ehitamine. Spordikomp-
leks.

Linnavalitsus võiks roh-
kem töötada selle nimel, et 
algatada ja ergutada vaba-
tahtlikku tegevust (naabri-
valve, kuritegevuse enne-
tamine ja turvalisuse taga-
mine).

Kõige olulisem on, kui 
algatused tuleksid linna-
elanikelt. Tähtis on toeta-
da isiklikku initsiatiivi ja 
vabatahtlike ühenduste al-
gatusi tunnustamise, tasu-
ta ruumide võimaldamise 
ja projektide rahastamise 
kaudu.

Usalduse võitmise eel-
duseks on alati konkreet-
sed teod. Oleme tänuli-
kud kõige hea eest ja pea-
me tõdema, et alati saab 
kõike veel paremini teha. 
Selleks peavad pingutama 
koostöös nii linnavalitsus 
kui linna kodanikud. Oota-
me suuremat osavõtlikkust 
linnarahva suhtes ka vali-
miste vahepealsel ajal.

Vastavad 
erakondade liidrid 
ja üksikkandidaat Leelo Suidt Reno Laidre Aare Anderson Andrus Mäesepp Eda Koppel
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Elva linnavolikogu 
kuues koosseis pidas 
esmaspäeval viimase 
korralise ja tavapä-
rasest pisut piduliku-
ma istungi Waide mo-
tellis.

Sirje Veldi

Kaheksateistkümnest 
päevakorrapunktist esime-
ses võttis viimase nelja aas-
ta töö kokku linnapea Reno 
Laidre, viimases aga lu-
ges statistikat volikogu te-
gemistest volikogu esimees 
Leelo Suidt.

Linnapea nimekiri teh-
tust oli üsna muljetaval-
dav. Esmalt mainis Laidre 
muidugi remonditud laste-
aedu, kus uuest aastast on 
120 lasteaiakohta rohkem 
kui neli aastat tagasi. Kaas-
rahastust ootab soojama-
janduse renoveerimise vii-
mane etapp, mil vahetatak-
se välja ka keskkatlamaja 
vanad trassid. Elva ajaloo-
lise vaksalihoone renovee-
rimine piirkondlikuks mat-
kakeskuseks on andnud uut 
hoogu turismile. Polüfunkt-
sionaalne matkakeskus, mis 
on avatud seitse päeva nä-
dalas, on ühtlasi ka konve-
rentsikeskus, kunsti- ja kä-
sitöögalerii ning mitme-
suguste ürituste toimumi-
se paik. Siinne infopunkt 
ning püsiekspositsioon tut-
vustab Elvas bussi või ron-
gi ootama sattunule puhke-
piirkonna loodust, otse vak-
sali tagant algab head ener-
giat andev Väike väerada. 
Peedult otse Elva kesklinna 
pääseb nüüd kuiva jalaga 
mööda asfalteeritud ja val-
gustatud kergliiklusteed. 
Märkimisväärseks saavutu-
seks peab linnapea ka riigilt 
Elva linna omandisse tul-
nud Valga ja Tartu maan-
tee, Peedu tee ja Kärneri 
silla remontimist ja korras-
tamist ja seda, et Arbi järv 
on saanud käimasoleva ter-
vendamise projekti raames 
oluliselt värskema väljanä-
gemise ning arhitektuuri-
konkurss peaks järve sidu-

ma Kesk tänavaga ühtseks 
atraktiivseks tervikuks.

Eakatel on nüüd ruu-
mid Elva haiglas avatud 
päevakeskuses, uue teenin-
dushoone on saanud staa-
dion, gümnaasiumi juur-
de on rajatud kunstmuru-
väljak, tänavu suvel valmis 
universaalne mänguväljak 
Arbimäele. Linn on juur-
de saanud ka mitu avali-
kult kasutatavat väikelaste 
mänguväljakut ning käima 
on lükatud vist küll sajandi 
projektiks kujunev vee- ja 
kanalisatsioonitrasside ehi-
tus, millele on leitud rahas-
tust projektipõhiselt. Teisi-
päeval avati taas uued pak-
kumised ning peagi asutak-
se projekteerima Mahlamäe 
ja Peedu torustikke.

“Linna juhtimine on 
meeskonnatöö, seda ei tee 
linnavalitsus üksi,” ütles 
Laidre. “Valminud on spor-
dihalli projekt ja detailpla-
neering ning saadetud ra-
hataotlus piirkonna konku-
rentsivõime tõstmise meet-
messe. Vajalik on jätkata ra-
hataotlemist ning hall koos-
töös erasektoriga esimesel 
võimalusel valmis ehitada.”

Linnaelanikud ootavad 
ujulat. Tänaseks on maakü-
simused lahendatud ja ole-
mas kõik vajalikud load, et 
MTÜ Elva Veeklubi saaks 
ehitusega alustada. KOIT 
programmist peaks tule-
ma Elva linnale 24 miljo-
nit krooni Elva gümnaasiu-
mi Tartu maantee õppehoo-
ne renoveerimiseks.

Linnapea mainis ka lä-
birääkimisi, mis käivad El-
va linna vanima maja üm-
ber, mida linn plaanib en-
dale saada.

“See, strateegiliselt täht-
sas kohas asuv Postipois-
te maja on täna väga keh-
vas olukorras ning kinnistu 
äärmiselt halvasti hoolda-
tud,” ütles Laidre. “Esialg-
se info kohaselt võiks maja, 
mis täna on eraomandis ka-
he inimese käes, Elva linna-
le tulla selliselt, et üks osa 
tuleb osta ja teise vastu tu-
leks anda samaväärne ela-

mispind.”
Lõpetuseks ütles Laidre, 

et tema räägitu polnud su-
gugi lahkumiskõne ja tal on 
plaanis ka järgmised neli 
aastat samal toolil istuda ja 
uusi põnevaid väljakutseid 
vastu võtta.

Ka volikogu esimees Lee-
lo Suidt ei olnud kitsi tänu- 
ja kiidusõnadega hea koos-
töö eest nii volikogu kui lin-
navalitsuse aadressil. Nelja 
aasta jooksul on volikogu 
pidanud 39 istungit, võtnud 
vastu 70 määrust ja teinud 
298 otsust. Kõige tegusam 
oli 2007. aasta, mil tehti 88 
linnaelu puudutavat otsust. 
Kõige enam määrusi (23) 
võeti vastu 2008. aastal.

Peaaegu kõik volikogu 
liikmed on jätnud mõne is-
tungi vahele. Üksteist kor-
da on istungitelt puudunud 
Aare Anderson, kümnele is-
tungile pole jõudnud Eva 
Kams, üheksale Rein Abel 
ja Ain Pedak. Ühtegi istun-
git pole vahele jätnud voli-
kogu esimees Leelo Suidt 
ja ühel korral on puudunud 
Lembit Liivamägi. Sajaprot-
sendiliselt on volikogu liik-
med osalenud kuuel istun-
gil.

Volikogus oli kolm frakt-
siooni. Reformierakon-
na fraktsiooni juhtis Tõnu 
Aigro, Isamaaliidu frakt-
siooni Aare Anderson ja 
Keskerakonna fraktsioo-
ni Leelo Suidt. Töötas kuus 
alalist komisjoni, millest 
nelja juhtisid reformiera-
kondlased, ühte IRL ja ühte 
Keskerakonna liikmed. 

Kõik praegused voliko-
gu liikmed pürivad taas vo-
likogusse.  

Puudujate pingerida:
Aare Anderson – 11; Eva 

Kams – 10; Rein Abel – 9; 
Ain Pedak – 9; Andres Mu-
ru – 7; Veiko Haan – 7; Tõ-
nu Aigro – 5; Uno Kodu – 4; 
Sirje Pihlap – 4; Ilmar Särg 
– 4; Peeter Laasik – 3; Eve-
lin Pihlak – 3; Rein Rinne 
– 2; Heiki Hansen – 2; Au-
gust Vester – 2; Lembit Lii-
vamägi – 1; Leelo Suidt – 0.

Linnavolikogu hindas 
head koostööd

MIS JUHTUS
Elvas

30.09 kl 3 paiku murti 
sisse Kesk tänavas asuvas-
se kauplusse ning varasta-
ti kolm telerit.

Rõngu vallas
Ajavahemikul 13.-27.09 

on Kõdukülas asuva talu 
keldrist varastatud hüdro-
for-veeautomaat Grundfos 
JP5 Booster maksumuse-
ga 3000 krooni.

27.09 kl 09.45 sõitis Jü-
ri (1984) asulavälisel teel 
lubatust kiiremini 31 km/

h võrra, kl 10.28 juhtis 
purjus Kalmer (1974) asu-
lavälisel teel sõidukit kii-
rusega, mis ületas lubatu 
22 km/h võrra.

28.09 kl 14.50 sõi-
tis Raul (1970) lubatust 
kiiremini 24 km/h võr-
ra, liikluskindlustuslepin-
gu maksevabal perioodil 
juhtisid sõidukit Andrei 
(1948) ja Dmitri (1990).

Konguta vallas
28.09 kl 15.46 sõitis 

Aare (1942) asulavälisel 

teel kiirusega, mis ületas 
lubatud sõidukiiruse 18 
km/h võrra.

Nõo vallas
26.09 teatati, et 

Tõravere alevikus Obser-
vatooriumi tänavas asuva 
maja trepikojast on varas-
tatud lukustatud naiste-
jalgratas Carrero maksu-
musega 5000 krooni.

27.09 kl 14.50 ületas 
Priit (1980) sõidukit juh-
tides teekattemärgist “Ka-
hekordne pidevjoon”.

29.09 otsustati:
Anda välja kirjalik 

nõusolek ühisveevärgi 
ja -kanalisatsiooni liitu-
misrajatise väljaehitami-
seks Aia tn 2, Käo tee 40, 
Õie tn 4, Järve tn 8, Valga 
mnt 12, Aia tn 7, Tulbi tn 
4, Käo tee 17, Käo tee 23, 
Käo tee 29; ühiskanalisat-
siooni liitumisrajatise väl-
jaehitamiseks Tartu mnt 
18c, Palu tee 22.

Anda nõusolek Valga 
mnt 6 abihoone püstita-
miseks; kasutusluba Tartu 
maantee välisvalgustus-
võrgu rekonstrueerimisel.

Võtta vastu Aia tn 5 
kinnistu detailplaneering.

Kinnitada Elva Laste-
aia Murumuna hoolekogu 
koosseis.

Pikendada üürilepin-
gut eluruumidele asuko-
haga Kesk tänav 22-2, Va-
na-Koidu tänav 2-1 ja 2-7.

Sõlmida OÜ-ga El-

va Soojus rendilepingu 
muutmine; sihtfinantsee-
rimise leping AS-ga Ema-
jõe Veevärk Elva linna I 
ja II etapi sademevee ra-
jatiste ehitus; AS-ga Ema-
jõe Veevärk sihtfinant-
seerimislepingu sademe-
vee kanalisatsiooniteenus-
te osutamiseks Elva linna 
haldusterritooriumil; AS-
ga Emajõe Veevärk siht-
finantseerimisleping Elva 
vee- ja kanalisatsioonisüs-
teemide rekonstrueerimi-
se II etapp; AS-ga Emajõe 
Veevärk sadeveekanalisat-
siooni hooldamise teenus-
te osutamise leping; El-
va linna ja Nõo valla hal-
dusterritooriume hõlma-
va ühise ühisveevärgi ja 
-kanalisatsiooniga kaetud 
ala ulatuse ning nimeta-
tud ühisveevärgi ja -kana-
lisatsiooni kasutamise tin-
gimuste määramise hal-
dusleping.

Teostada likvideeri-
tava riigiasutuse Tartu-
maa Tervisespordikeskus 
nõuete ja kohustuste, lõ-
petamata ehitiste ja etapi-
viisiliste soetuste ning as-
jaajamise üleandmise ak-
tide allkirjastamine ning 
üleandmine Sihtasutuse-
le Tartumaa Tervisespor-
dikeskus.

Anda linnavalitsu-
se tänukiri: HKK Sini-
lind kinomehaanik Mare 
Pajuste; Elva Lasteaia Õn-
neseen õpetaja Külli Sibul; 
Elva Lasteaia Murumuna 
õpetajad Eha Ritso, Sirje 
Kompus, Inge Aavik, Ebe 
Kõnd, õpetaja abi Anto-
nina Mazina, kokk Ingrid 
Schüts; Elva Gümnaasiu-
mi õpetajad Viivika Kurg, 
Pille Rebane, Eve Vai-
gu, Mall Toim, Aire Pajur, 
Saskia Arik.

Maia Kukk, 
linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG

Kolmapäeval möllasid 
Elva väikelastekodu mudi-
lased äsja üles seatud vär-
vilises pallimeres. Esime-
sena pallidehunnikus lusti-
nud lastekodu juhataja Kai 
Räisa oli ülirõõmus.

“Väga mõnus tunne oli,” 
seletas Räisa naerusui. 
“Meie ammune unistus sai 
teoks. Pallimeri on lastele 
lõbuks ja samas hästi aren-
dav. Õpivad värve tundma, 
loendamist, palli viskama, 
tasakaalu…”

Poole meetri sügavus-
se pallimerre saavad mudi-
lased sukelduda väikeselt 
liumäelt laskudes. Mõõtu-
dega 1,5 x 1,5 meetrit peh-
mete pindadega kastis on 
1500 erksavärvilist palli, 
mida on lõbus ka niisama 

mööda tuba laiali loopida.
Lõbusa pallimere ostis 

lastekodule Elva linnava-
litsus 14 500 krooni eest, 
millest pool laekus Elva 

rattamaratoni Vip Cup sõi-
dul osalenud omavalitsus-
juhtide annetustest. 

EPP

Elva lastekodu sai pallimere
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Mitte tühjad lubadused, vaid ausad ja reaalsed analüüsid! 

E-hääletamine 08.10 kl 9 kuni 14.10 kl 20
Eelhääletamine 12.-14.10 kl 12-20
Tule 18. oktoobril valima!

107 108 109

101 102 103

104 105 106

Toetagem Eesti Keskerakonna 
nimekirja kandidaate Elva 
linnavolikogusse ja üheskoos 
saame kõigega hakkama! 
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Kolmkümmend aas-
tat füüsika- ja töö-
õpetuse õpetaja ame-
ti kõrval ka elektri-
kuna töötanud Arno 
Jaanimäe saab 7. ok-
toobril 85.

Milvi Kapaun

Kuidas teist õpeta-
ja sai?

Füüsika- ja tööõpetuse 
õpetajana alustasin Neeruti 
koolis, kus abikaasa oli bio-
loogia-geograafia õpetaja. 
Lisaks pidasin ka elektrik-
motoristi ametit. Kui kool 
likvideeriti, saime tööko-
ha Võrumaale Loosi 8-klas-
silisse kooli, kus töötasime 
23 aastat.

Et ma ilma pedagoogi 
kutseta füüsikat õpetama 
hakkasin, andis julgust mi-
nu füüsika- ja keemiaõpeta-
ja Liidia Kaldma. Pühajär-
ve koolis õppides oli füü-
sika mul keemia, ajaloo ja 
bioloogia kõrval lemmikai-
ne. Kaldma oli väga nõud-
lik, samas väga hea inime-
ne. Eeskujuks nii oma tead-
mistega kui inimesena. Te-
gelikult tahtsin saada in-
seneriks. Elektroonika oli 
tol ajal uus asi, see huvitas. 
Aga sellest ei tulnud mida-
gi välja. Hiljem olen saanud 
siiski elektriku kutse ja sel 
alal ka töötanud.

Koolis andsite ka 
muusikatunde?

Loosi koolis tuli mul an-
da ka geograafia- ja muusi-
katunde. Laulutundi viisin 
läbi viiuliga. Koolil oli täis-
komplekt pille olemas, ju-
hendasin seal ka keelpilli-
orkestrit. Loosi külakapellis 
mängisin kaasa trompetit.

Pillimängu õppisite 
omal käel?

Jah. Muusikaelu algas 
mul viiendas klassis Püha-
järve kooli okariiniorkest-
ris. Neid väikseid savist vi-
letaolisi pille tellis koolijuht 
Ferdinand Linnamägi Pär-
nu pillimeistri Hansen Me-
ri käest terve komplekti. 
Linnamägi ise ka juhendas 
meid. Keskkoolis hakkasin 
mängima kornetit. Viimati 
mängisin trompetit Elva ja 
Rõngu puhkpilliorkestris.

Elukäigule andsid 
soovimatu suuna sõja-
aastad. Sõdurimunder 
tuli selga tõmmata ot-
se koolipingist?

9. mail 1943 sain lõpu-
tunnistuse, järgmisel päe-
val pidin olema juba Tar-
tus Näituse tänava kooli-
majas, kus mind formee-
riti Saksa politseipataljo-
ni. Eesti poistel oli valida, 
kas SS-leegion, politseipa-
taljon või Wehrmacht. Sak-
sa vormi kandsin ma täpselt 
kaks aastat. Seda pean üt-
lema, et ma ei tundnud en-
nast kunagi saksa sõdurina, 
vaid me kõik tundsime en-
nast eesti sõduritena sak-
sa vormis. Sõdisime selleks, 
et “sõbrad” meie maale ta-
gasi ei tuleks. 1941. aastal 
olid nad ennast küllalt tut-
vustanud.

Lahingutes ka osale-
site?

Sattusin rindepataljo-
ni. Olid mõned lahingud 

Neveli piirkonnas, kus sain 
jalast haavata. Lõhkekuul 
lõhkus sääre alumise osa. 
Sellega olin Riias haiglas 
kuni 1945. aasta 6. maini.

Üks päev enne Tallinna 
vabastamist või alistamist, 
kuidas võtta, lahkusin Tal-
linnast. Pika Hermanni tor-
nis lehvis siis veel sinimust-
valge lipp. Oli välja kuulu-
tatud Otto Tiefi valitsus. 
Meile on kogu aeg räägitud, 
et oli Tallinna vabastami-
ne. Kelle käest ta vabastati? 
Tiefi käest?!

Tallinnast läksime Pär-
nusse, et Rootsi pääseda. 
Laeva ei tulnud, kombinee-
risin enda Riiga, et ehk õn-
nestub Saksamaale saada.

Saite ära käia nii tei-
sel pool Oderi jõge kui 
ka põhjapolaarjoone 
taga?

Sattusin Posenisse, 
Wermachti üksusesse. 
Hooldusinspektor oli kolo-
nel Saarsen. Tema suhtus 
igasse mehesse nagu oma 
poega. Villem Saarsen on 
minu teada mees, kes on 
Staliniga koos viina võtnud, 
kui olid 1939. aasta läbirää-
kimised.

Kui algas venelaste pea-
letung, alustasime tagane-
misteed Grenzhausenist üle 
Oderi Berliini-Wünsdorfi 
välja. Marssisime üle 600 
kilomeetri maha. Siis tuli 
käsk ja meid saadeti Eesti 
leegioni juurde Sileesiasse, 
kus juhiks oli major Alfons 
Rebane. Lahinguid meil pi-
dada ei tulnud. Tulistati ko-
hati siit ja säält, mõned mii-
nid, paar meest sai haavata 
ka, aga see oli tühine. Tšeh-
himaale jõudes oli sõda üle-
eile lõppenud ja relvad tu-
li tšehhidele ära anda. En-
ne võtsime relvadel löök-
nõela välja – rikkusime rel-
vad ära. Hakkasime kolon-
nis koos minema. Käis kõ-
va jutt ja sõimamine tšeh-
hi ja saksa keeles. Meie ko-
lonnist tõmmati välja 20-
30 meest, mina nende hul-
gas. Viidi kuhugi mõisapar-

ki müüri äärde. Mehed te-
gid suitsu, käratati: suitsud 
maha! Ja näoga müüri poo-
le, nina vastu müüri! Siis 
tuli sinna üks tšehh, see te-
gi väga kurja häält. Ja meid 
viidi kolonni tagasi. Meid 
taheti lihtsalt märklauda-
dena kasutada. Kui meid 
Vene võimudele üle anti, al-
gas peagi rongisõit põhja, 
Vorkutasse. 78 päeva sõitu, 
mille ajal suri kolonnis 72 
meest. Meid nimetati spets-
kontingendiks – eriti suu-
red riiklikud kurjategijad. 
Vabanesin imekombel järg-
misel aastal, kui mõnisa-
da lätlast, leedulast ja eest-
last sealt tulema lasti. Minu 
elus on erilise tähendusega 
olnud 22. november. Sellel 
kuupäeval sain 1943. aastal 
haavata, 1945. aastal jõud-
sin Vorkutasse ja 1946. aas-
tal jõudsin taas kodumaale, 
Narva.

Mida arvate praegu-
sest elust Eestis?

Mina olen n-ö eestiaeg-
ne inimene. Kas me sellist 
Eestit tahtsimegi? Päris sel-
list ma ei tahtnud. Elami-
ne esimeses Eesti vabarii-
gis polnud meelakkumine, 
tööd tuli väga palju teha. 
Aga et tööga keegi miljar-
däriks saaks, vaat seda ma 
ei usu. Meil on palju mil-
jardäre tekkinud. Miljonä-
ridest ma ei räägigi, miljo-
ni võib loteriil võita. Aga et 
miljonid koguneksid kõva 
rabalemise ja tööga – päris 
nii see pole. Peavad olema 
sidemed, häbematust ja ris-
kijulgust, et sinnani jõuda.

Kuidas juubelit tä-
histate?

Seli tervisekeskuses. 
Olen seal koos Tartu va-
badusvõitlejate ühenduse 
meeskooriga juba neljan-
dat korda. See on meil na-
gu laululaager, juhenda-
jaks on Uno Uiga. Tradit-
siooniliselt anname seal ka 
kontserdi. Olen palju reisi-
nud ja ujunud ka Vaheme-
res, sünnipäeval loodan su-
pelda Selis.

JUUBILAR Õpetaja Arno Jaanimäe

Koduaias jätkub Arno Jaanimäel toimetamist omajagu. 
Sellel aastal on mureks suur õunauputus. Foto: Milvi 
Kapaun

Elva linna esindajatena 
viibisid 23.-26. septembril 
Kristiansandis Läänemere 
linnade ühenduse (UBC) 
X üldkonverentsil avalik-
kussuhete spetsialist Me-
rike Järv ja linnavolikogu 
esimees Leelo Suidt.

Konverentsi avapäeva 
kõnede seas rõhutati Lää-
nemere strateegia täide-
viimise vajalikkust. Sel-
le elluviimiseks on vaja-
lik poliitiline pühendumi-
ne, aktiivne osalemine ja 
initsiatiiv. Külalisena vii-
bis konverentsil Grand 
Rapidsi linnapea Geor-
ge Heartwell Ameerika 
Ühendriikidest, Mishigani 
osariigist. Ta tutvustas ko-
halike järvede probleeme 
ja leidis, et need on sar-
nased Läänemere prob-
leemide ja eesmärkide-
ga ning pidas vajalikuks 
koostööd UBCiga.

Konverentsi viimasel 
päeval esinesid komisjo-

nid ettekannetega erine-
vate komisjonide töödest, 
valiti presiidium ja võe-
ti vastu uus UBC stratee-
gia ja säästva arengu te-
gevusplaan. Võrgustik-
ku valiti juhtima Mr. Per 
Bodker Andersen, esime-
seks UBC asepresidendiks 
Kuressaare linnapea Ur-
ve Tiidus. Eestimaa lin-
nade juhtlinnaks aasta-
tel 2009-2011 on Kärd-
la linn. UBC parima kesk-
konna alane auhind anti 
üle Umeä linnale, Gdans-
ki linn sai UBC 2009. aas-
ta kultuuripreemia. Uue 
liikmena võeti UBC-sse 
Rakvere linn. UBC tege-
vuses osaleb nüüd juba 18 
Eesti linna.

UBC kutsub kõiki 
liikmeslinnu aktiivselt 
osalema Läänemere re-
giooni strateegia elluvii-
misel ja töötama efektiiv-
selt terves regioonis ning 
kasutama kõiki ressursse 

mis Läänemere regiooni 
linnadel olemas.

Elva linn on osalenud 
UBC töös juba üle küm-
ne aasta ja selle aja jook-
sul on osaletud erineva-
te komisjonide töös, saa-
dud uusi kogemusi, leitud 
uusi kontakte ja tutvusta-
tud läbi erinevate trükiste 
oma linna. Elva huvides 
on osaleda eelkõige erine-
vates haridus-, noorsoo-
töö-, turismi-, keskkon-
na- ja kultuuriprojektides 
ja teha koostööd nii UBC-
ga ühinenud Eesti linnade 
kui teiste riikide linnade-
ga. UBC on ka hea võima-
lus Euroopa Liidu organi-
satsioonides teadvustada 
enam Läänemere regioo-
ni probleeme ning seista 
meie inimsõbraliku kesk-
konna ja majandusprob-
leemide eest.

Järgmine üldkonve-
rents toimub 2010. aastal 
Lätis, Liepaja linnas. ELV

Elvalased Läänemere Linnade Liidu 
X üldkonverentsil NorrasSünnipäeval supleb Selis

Oodatud on gümnaa-
siuminoored ja 8.-9. klas-
side õpilased, kel sügavam 
huvi teatrikunsti vastu. 
Ring teeb koostööd teatri-
ga Vanemuine. Kolm aas-
tat tagasi alustati Vane-
muises noorsootööd, mil-
le tulemusena on teatris 
juurde tulnud uuslavastu-
si ning erinevaid projekte 
lastele ja noortele. Eelole-

val talvel pakub teater te-
maatilisi noorteloenguid, 
millele järgneb etenduse 
vaatamine. Plaanis on ka 
arutelud ja erinevad loo-
mingulised tööd, kohtu-
mine näitlejate ja lavas-
tajatega, proovide vaata-
mine, ekskursioonid teat-
ri lavatagustesse ruumi-
desse, osalemine noor-
loomenõukogu töös, saab 

ka ise näitlemist proovi-
da. Koos hakatakse käima 
Elva noortekeskuse ruu-
mides Jaani tänavas. Esi-
mesed kokkusaamised ja 
töö lähem tutvustus 7. ok-
toobril kell 18. Info 5615 
7997.

Merje Jürisalu, 
teatriringi juhendaja

Teatriring alustab uut hooaega
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Laupäeval ja püha-
päeval toimusid Ote-
pääl Tehvandi spor-
dikeskuses absoluut-
klassi suvised Ees-
ti meistrivõistlused 
suusahüpetes ja ka-
hevõistluses. Elva 
suusaklubi sportlas-
tele olid võistlused 
edukad.

Andrus Ilves, treener

K-90 hüppemäel toi-
munud suusahüpete indi-

viduaalvõistluse ja meist-
ritiitli võitis Illimar Pärn 
hüpetega 97,5 m ja 96,5 
m. Järgnesid Rakvere Te-
lemargi sportlased Kaa-
rel Nurmsalu (91,5 m ja 
98 m) ja Aldo Leetoja (92 
m ja 87,5 m). Elva suusa-
klubi võistlejatest oli Tõ-
nis Kartau 8., Kristjan Il-
ves 14. ja Karl Mustjõgi 21. 
Kahevõistluses said kak-
sikvõidu Kaarel Nurmsalu 
ja Aldo Leetoja, kolmas oli 
Karl-August Tiirmaa Ote-
päält. Elvalane Karl Must-

jõgi sai vanematega võistel-
des tubli kümnenda koha.
Meeskondlikes suusahü-
petes tuli kindlalt esime-
seks Otepää spordiklu-
bi, koosseisus Alar Kukka, 
Jaan Jüris ja Karl- August 
Tiirmaa. Pingelises heitlu-
ses hõbemedalile edesta-
sid Elva võistlejad Kristjan 
Ilves, Tõnis Kartau ja Illi-
mar Pärn vendade Pihode 
meeskonda spordiühingust 
Taevatäht. Pronksmedali 
said Kail, Han-Hendrik ja 
Mats Piho.

Illimar Pärn on praegu 
parim Eesti suusahüppa-
ja ning eeloleva talvehoo-
aja põhieesmärgiks on esi-
neda hästi Vancouveri tali-
olümpiamängudel. Lisaks 
Illimarile on Elva suusa-
klubist suusahüpetes olüm-
piakandidaadiks ka Tõnis 
Kartau. Olümpiapileteid 
veel jagatud pole, mõlemal 
noormehel on võimalik see 
lunastada punktikohtade-
ga talvistel maailmakari-
kavõistluste etappidel.

Möödunud nädalava-
hetusel võistlesid Elva ju-
dokad Poola pealinnas 
Varssavis toimunud rah-
vusvahelisel noortetur-
niiril. Kahel päeval astus 
tatamile 804 sportlast 14 
erinevast Euroopa riigist. 
Võisteldi neljas vanuse-
klassis. Eesti koondvõist-
konna säravaima etteaste 
tegi alla 17 aastaste noor-
meeste seas kehakaalus 
kuni 60 kg Tevol Tamm. 
Veerandfinaalis alistas 
Tevol tugeva belgla-
se Aarne Maesi ja pool-
finaalis slovaki Kuralt 
Jure. Need olulised või-

dud andsid enesekind-
lust finaaliks, kus Tevol 
alistas poolaka Stanislav 
Dabrowski ipponi vääri-
lise heitega. Selles keha-
kaalus oli 45 osalejat. Tu-
gev töö ja tänavune hea 
ettevalmistus Audentese 
spordikoolis on andnud 
oodatud tulemuse. Teis-
test Elva judokatest saa-
vutasid matšivõidu Karl-
Ernst Saal ja Pärt Laas, 
kes medalikohtumiste-
ni veel jõuda ei suutnud. 
Juba kahe nädala pärast 
on järgmine välisvõistlus 
Soomes Tamperes. 

EPP

Tevol Tamm võitis kulla

Eesti meister on Pärn

27. septembril võitis FC 
Elva II hooaja viimases 
kodumängus Viljandi JK 
Liverpool Pubi meeskon-
da 5:0, keda Viljandis toi-
munud kevadringi män-
gus võideti 5:3.

Viimastes mängudes 
häid esitusi teinud, kuid 
palju viike kogunud FC 
Elva II vajas hädasti vära-
vaid ja võitu. Mäng algas 
kohe kodumeeskonna sur-
vega, pall liikus külaliste 
jaoks liiga kiirelt ja ava-
värav oli esimestest minu-
titest peale õhus. 14. mi-
nutil pääses ääremängi-
ja Tarmo Kerro JK Liver-
pooli väravavahiga üks-
ühele ja viis kodumees-
konna juhtima. FC Elva II 
surve jätkus, vastased üri-
tasid kiirrünnakutega vä-
ravavõimalusi tekitada, 
kuid elvalaste kaitse oli 
valvas. Poolaja lõpus rea-
liseeris Karl Bussov kind-
lalt FC Elva II karistuslöö-
gi 18 meetrilt, lüües palli 
müürist läbi väravavahile 
püüdmatult alanurka.

Teine poolaeg algas 
taas kodumeeskonna hea-
de võimalustega. Ridamisi 
tekitati ohtlikke olukordi, 
kuid alati jäi midagi puu-
du. Tunni möödudes tegid 
elvakad korraga kolm va-
hetust, tuues rünnakusse 

uut värskust ja teravust. 
69. minutil skooriski va-
hetusmees Juri Sirokov, 
kellele oli see hooaja esi-
mene värav. Suurepärase 
eeltöö väravale sepistas 
paremkaitsja Rando Kuus. 
FC Elva II surve jätkus ja 
külaliste mäng lagunes 
täiesti. Sellele vaatamata 
jäid kodumeeskonnal pal-
jud head võimalused ka-
sutamata. Alles 89. minu-
til said elvakad ja pealt-
vaatajad taas rõõmusta-
da, kui Sirokovi püüdma-
tu pealöök Kerro söödust 
vastaste väravasse lendas. 
Minut hiljem oli aktsioo-
nis Priit Dedov, kelle terav 
sööt leidis vastasmeeskon-
na mängija jalast tee oma-
väravasse. Kokkuvõttes 
võidutses koduvõistkond 
teenitult 5:0! Meeskon-
nas mängisid Arvo Käkk, 
Taavi Aasmäe, Rando 
Kuus, Veiko Kütt, Veiko 
Haan, Henry Eichelmann 
(62. Laur Nurme), Tar-
mo Kerro, Martin Raid, 
Karl Bussov, Raido Kuus 
(62. Priit Dedov) ja Kaupo 
Süld (62. Juri Sirokov).

FC Elva II hooaja vii-
mane kohtumine toimub 
4.oktoobril Põlvas põlisri-
vaali FC Lootostega.

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

Ilus mäng, väravaid igale maitsele

Eelmisel nädalavahe-
tusel lõppesid Saksamaal 
Oberhofis laskesuusataja-
te maailmameistrivõist-
lused suvebiathlonis. Lau-
päeval oli meeste 10km 
sprindisõidus eestlastest 
parim kümnenda koha 
saavutanud Priit Viks. Ühe 
eksimusega tiirus kao-
tas Viks võitjale Cristoph 
Stephanile 1.20,6. Indrek 
Tobreluts tegi kolm möö-
dalasku ja lõpetas 23. ko-
hal. 12,5km jälitussõidus 
võitis viie möödalasuga 
sakslane Michael Roesch 
kaasmaalase Christoph 
Stephani ees. Viks eksis 

tiirudes kokku kuuel kor-
ral ning lõpetas 19. ko-
hal. Tobreluts ei tabanud 
märki seitsmel korral ja 
oli 28. 

Naiste 7,5km sprindi-
sõidus eksis Eveli Saue 
tiirudes viiel korral ja lõ-
petas 33. kohaga, kao-
tus võitja sakslanna 
Magdalena Neunerile oli 
2.59,6. 10km jälitussõidus 
õnnestus tiirudes kuus 
möödalasku teinud Sauel 
distantsil kolm kohta ette-
poole sõita. 30. kohaga lõ-
petanud Saue kaotas võit-
ja Magdalena Neunerile 
6.04,7. EPP

Viks tegi eestlastest parima tulemuse

26. septembril lin-
na staadionil ja park-
metsas toimunud El-
va VIII meejooksul 
oli võistlejaid erine-
vates vanuseklassi-
des kokku 170.

Milvi Kapaun

Senitoimunud meejook-
sudest suurima osavõtja-
te arvuga üritusel oli kau-
geim võistleja kohale sõit-
nud Saaremaalt. Jooksu-
päeval selgusid ühtlasi ka 
Elva meistrid murdmaa-
jooksus. Noorim võistle-
ja oli aasta ja kuue kuune 
Joonatan Austa, vanim 74 
aastane jooksuveteran Väi-
no Erilaid. Pisemad jooks-
jad lippasid 200 m, natu-
ke suuremad läbisid ühe 
staadioniringi. Suuremad 
ja vanemad jooksid vasta-
valt vanuseklassile kas ühe 
või kaks kilomeetri pikkust 
ringi metsas. Kõik lõpujoo-
ne ületanud said preemiaks 
meetopsiku ja meene. Va-
nusegruppide kolme pare-
mat autasustati medali ja 
meepurgiga. Võistluse kor-
raldas Elva spordiliit, toetas 
Elva linnavalitsus. Tuuliste 
talu mett “määris võistleja-
tele mokale” Rein Pedaja.

Vanuseklasside 
parimad

TE: Gloria Koppel, Kaia 

Kivend, Kadi-Liis Hansen. 
PE: Kristo Luht, Keron Luht, 
Karl Kruus. TD: Kärt Tamm, 
Elina Luik, Liis Kivend. PD: 
Hans Hendrik Karro, Andri 
Luik, Lepo Kisand. TC: He-
le-Mai Luik, Merili Sutt, 
Johanna Hendrikson. PC: 
Alari Pennar, Cevin Anders 
Siim, Silver Johannes Ilu-
mäe. TB: Kristina Keisk, 
Kadi Ivaste, Agnes-Vanessa 
Uusima. PB: Heiros Jaa-
nus Sinimäe, Bill Gabriel 
Koppel, Silvar Luik. Neiud 
A: Grete Gaim, Kai Möl-
der. Noormehed A: Al-
var Annuk, Tanel Kaseorg, 
Margo Tamm.

Naisjuuniorid: Liisi  Or -
lovs ki, Jane Mölder. Mees-
juuniorid: Kalev Ermits, 
Ilmar Leimann, Henry 
Seinberg. Naised: Anni Ku-
resoo, Ester Luik, Margit 
Lõhmus. Mehed: Karel Vii-
gipuu, Priit Simson, Mar-
tin Naggel. Naisveteranid: 
Pille Naggel, Evelin Vatsa, 
Airi Alnek. Meesveteranid: 
Henn Mägi, Matti Silber, 
Väino Erilaid.

200 m jooksid Eliise 
Raidvee, Vanessa Anetta 
Juhanson, Vanessa Elora 
Mats, Jakob Sinimäe, Mar-
tin Mölder, Karl-Gus-
tav Toom, Ott Tera, Egert 
Mathias Reisma, Jonathan 
Austa, Henry Malkus.

Meepotti jahtis 
rekordarv jooksjaid

Suvistes suusahüpetes Eesti meistriks tulnud Illimar Pärna (keskel) eesmärgiks on osalemisluba Vancouveri olüm-
piamängudel. Eesti meistrivõistlustel pidid Elva suusahüppaja paremust tunnistama Kaarel Nurmsalu (vasakul) ja 
Aldo Leetoja. Foto: erakogu
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Metallitööd. 521 2470

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Elektri- ja nõrkvoolutööd, san-
tehnilised tööd, õhksoojuspum-
pade müük ja paigaldus. www.
mano.ee Tel. 520 8970

Puidufirma pakub tööd ketas-
saeraami juhile. 508 6360; 515 
5025

Müüa renoveeritud maja I kor-
rus. II korruse omanik ei ole ost-
ja. Hind kokkuleppel. Kiire! 5385 
6307; 5624 2181

Ostan Elvas 2-toalise korteri. 
Variandid. Tel. 735 6025

Anda üürile 2-toal. korter Pee-
dul, Oru 2. Info 5626 4055

Üürile anda 2-toal. ahik. korter 
Elvas. 5380 1901

Üürile anda garaažiruumid ala-
tes 10 krooni m². Tel. 503 2954

Ostan kokku vana õli. 5650 
3833

Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa puitbrikett, kütteklots. 
Vedu tasuta. 528 9398

Küttepuu (lepp). 513 2927

Müüa kuivi kütteklotse. 40L 27.-
Vedu tasuta. 501 0753

Müüa kasutatud rehve ja velge-
sid. 5346 2990

Valge diisel. 513 2927

Müüa pikad ja tükeldatud küt-
tepinnud. 5399 9140

Ehitusprahi äravedu (kodutehni-
ka). 513 2927

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Mälestame
VALENTINA KONI

Perekonnad 
Märtin ja Kroon
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ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

ELVA KONSUMIS
müügil uus valik
laste, naiste ja meeste

TALVERIIDEID JA 
JALATSEID!

Nädalalõpu superpakkumised 
4. oktoobrini:

Punane paprika II klass kg 19.90  15.90
Koore keeks 300g 18.90 kg/63.-  12.90 kg/43.-

Marli õunanektar 2l 23.90 l/11.95 16.50 l/8.25

Marli õuna-kirsijook 2l 20.90 l/10.45 16.50 l/8.25

Seapraad maitsestatud 1kg  81.40  59.90

7.-18. oktoober
SUUR SAAK

Müügil ÜLE 250 
SUPERHINNAGA 

TOOTE!

MÖÖBLIKAUPLUSES
Kesk 23

VAIBAD -20%


